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Pan 

Lech Rybarczyk 

Przewodniczący Rady Sekcji Krajowej 

Pracowników Weterynarii 

N.S.Z.Z. „Solidarność” 

 

Szanowny Panie, 

w związku z nadesłaną korespondencją, dotyczącą niezastosowania wobec pracowników 

Inspekcji Weterynaryjnej regulacji przewidzianych w ustawie o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych
1
 (zwanej dalej ustawą), poniżej 

przedstawiam stanowisko dotyczące zagadnień poruszonych w piśmie. 

Zgodnie art. 15zzzzzo ust. 1 ustawy, w przypadku gdy negatywne skutki gospodarcze COVID-

19 spowodowują stan zagrożenia dla finansów publicznych państwa, w szczególności wyższy 

od zakładanego w ustawie budżetowej wzrost deficytu budżetu państwa lub państwowego 

długu publicznego, Rada Ministrów, na wniosek Szefa Kancelarii Prezesa Rady Ministrów, 

zaopiniowany przez Szefa Służby Cywilnej, może, w drodze rozporządzenia, określić rodzaj 

stosowanych rozwiązań w zakresie ograniczenia kosztów wynagrodzeń osobowych w 

podmiotach wymienionych w art. 15zzzzzp ust. 1, uwzględniając potrzeby budżetu państwa,            

a także konieczność zapewnienia prawidłowego realizowania zadań jednostek sektora finansów 

publicznych. 

                                                           
1
 ustawa z dnia 2 marca 2020 r. (Dz. U. poz. 374, z późn. zm.). 



Z brzmienia tego przepisu wynika zatem, że zarówno opracowanie projektu 

rozporządzenia jaki i rozpoczęcie procesu legislacyjnego należy do właściwości Szefa 

Kancelarii Prezesa Rady Ministrów jako wnioskodawcy a Szef Służby Cywilnej wyraża 

jedynie opinię w tym zakresie. 

Podkreślenia wymaga również fakt, że powyższa regulacja stwarza wyłącznie prawne 

możliwości dla ewentualnych działań,  związanych  z podjęciem przez Radę Ministrów 

decyzji o potrzebie wydania ww. rozporządzenia. 

Wprawdzie w październiku został przekazany do mnie projekt przedmiotowego 

rozporządzenia w celu jego zaopiniowania,  to jednak na obecnym etapie  nie posiadam 

informacji, kiedy zostaną podjęte dalsze działania legislacyjne w tym zakresie oraz które  

podmioty ostatecznie zostaną w nim uwzględnione. W przekazanym do zaopiniowania 

projekcie rozporządzenia  uwzględniono wyłącznie pracowników ministerstw oraz Kancelarii 

Prezesa Rady Ministrów. 

 

 

Z poważaniem, 

Dobrosław Dowiat-Urbański 

Szef Służby Cywilnej 

/podpisano cyfrowo/ 

 


